

Friluftsrådet Storstrøm

Referat af lokalrådsmøde d. 19. april 2023 kl. 18.00 hos KP

Deltagere: Pia Grønning (PG), Kirsten Pedersen (KP), Lise Rasmussen (LR), Ole Suldrup (OS), John Knudsen (JK), Bjarne Nielsen (BN), Niels Jørgensen (NJ) og Michael Thelander (MT).

Afbud: Leif Utermöhl

1. Præsentationsrunde bordet rundt
2. Formanden orienterede om friluftrådsarbejdet herunder WEB-postkassen, hvor JK videresender sager til lokalrådsmedlemmerne. JK udtrykte ønske om at en anden overtog arbejdet med WEB-postkassen. Derudover orientering om udlodningsmidler, temagrupper og kørsels- og udgiftsafregning.
3. I nærmeste fremtid vil der for nye medlemmer blive et digitalt seminar. Indkaldelse følger.
4. Fordeling af poster i råd og nævn.
John Knudsen: Formand, Regionsudvalg, Grønt Råd Guldborgsund, Aage V. Jensens Naturfond Naturråd Søholt Skov og udlodningsmidler.
Bjarne Nielsen: Næstformand, Regionsudvalg, Kommunekoordinator 1 Vordingborg, Miljøråd Vordingborg
Pia Grønning: Kommunekoordinator 1 Guldborgsund, Hjortevildtgruppen, Bavnehøj Fritidsområde, Bjarup grusgrav, Grøn Skole og Grønne Spirer.
Niels Jørgensen: Kommunekoordinator 2 Guldborgsund, Naturstyrelsen Storstrøm, Brugerråd Farvandet Guldborgsund, Bøtø Grundejerforening, Den blå Natur.
Kirsten Pedersen: Kommunekoordinator 1 Lolland, Grønt Råd Lolland, Brugerråd Naturpark Nakskov Fjord, Brugerråd Naturpark Maribosøerne.
Lise Rasmussen: Adgang i Naturen, Brugerråd Naturnationalpark Ulvshale, Brugerråd Bøtøskoven og Marielyst Enge.
Ole Suldrup: Kommunekoordinator 2 Vordingborg, Brugerråd Avnø Naturcenter.
Leif Utermöhl: Kommunekoordinator 2 Lolland, Blå Flag
Michael Thelander: Sekretær, Brugerråd Fehmarn.
Henrik Simonsen: Geocenter Møns Klint
5. Lolland
KP har deltaget i møde i Brugerråd Nakskov Fjord: Der bliver lavet ny bro på Albuen. Gruppen Nakskov Fjorddage nedlægges og Handelsstandsforeningen overtager jobbet med planlægning af Nakskov Fjorddage, der afholdes i sidste weekend af august. Papirarbejdet med Naturgenopretningsprojektet Lindelse Nor ved Nakskov Fjord skulle snart være færdigt, så jordarbejdet m.v. snart kan begynde.

6. Guldborgsund

JK har deltaget i møde i Brugerråd Bøtøskoven: Områdets heste har været i fold denne vinter, og der er bygget et nyt madpakkehus

7. Hjortevildtgruppen

PG har deltaget i et digitalt stormøde arrangeret af den lokale hjortevildtgruppe, for at evaluere effekten af de ændrede jagttider, og med deltagelse af omkring 100 personer, fordelt på jægere, landmænd og lodsejere.

8. Blå Flag

Bredfjed Grundejerforening har inviteret Lokalrådet til at holde talen ved indvielsen af Blå Flag d. 3. juni. Der foreslåes at LU holder talen.

Evt.

JK har inviteret DN og DOF til møde hos Hempelfonden, der har købt et stort areal i Saksfjedinddæmningen

Der foreslåes at sommermødet afholdes onsdag d. 23. august

Næste møde: Onsdag d. 24 maj med Guldborgsund som arrangør.

REF: MT